



Eric Trépanier
Assistant Commissioner, CFO
Office of the Commissioner of
Official Languages

💡 Keys to success

“The success of the organization is represented by the people's efforts. To be effective, you need to know how to surround yourself with talented, courageous and loyal employees. After they have been recruited, we must invest on their development by providing them with training and coaching.”

“Successful managers are those who recognizes that they are unable to do all the work alone. They share their knowledge, delegate and strengthen the autonomy of their team.”

👤 Experience

In his current role as Assistant Commissioner, he is responsible for the direction and leadership for all the corporate services of the organization. These include financial management and administration, human resources management, information management and information technology, strategic planning and internal audit.

Mr. Trépanier began his career in an accounting firm in the private sector. He then joined the federal public service in 1997 at PSPC where he held various positions in the financial services division. Prior to his appointment as Assistant Commissioner, Mr. Trépanier worked in seven other departments. The most recent departments are Justice as director general of finance, Natural Resources as senior director of finance and Canada Revenue Agency as director of finance.

🎓 Education

- Bachelor's degree in Accounting Science
- Chartered Professional Accountant

Social Media



Eric Trépanier
Sous commissaire, DPF
Commissariat aux langues
officielles

💡 Clés du succès

“La réussite de l'organisation est à l'image des gens qui y travaillent. Pour être efficace il faut savoir s'entourer d'employés talentueux, courageux et loyaux. Après les avoir recrutés, nous devons investir dans leur développement en leur fournissant de la formation et un encadrement ”

“Les gestionnaires qui réussissent sont ceux qui reconnaissent qu'ils sont incapables de faire tout le travail seul. Ils partagent leurs connaissances, délèguent et renforcent l'autonomie de leurs équipes.”

👤 Expérience

En tant que sous-commissaire, il a la responsabilité de l'orientation et du leadership en matière de tous les services corporatifs de l'organisation. C'est-à-dire la gestion financière et de l'administration, la gestion des ressources humaines, la gestion de l'information et de la technologie de l'information ainsi que la planification stratégique et audit interne.

M. Trépanier a débuté sa carrière dans le secteur privé, au sein d'un bureau comptable. Il s'est ensuite joint à la fonction publique fédérale en 1997 à SPAC où il a occupé divers postes à la division des services financiers. Avant d'être nommé au poste de sous-commissaire, M. Trépanier a travaillé au sein de 7 autres ministères. Dont les plus récents sont ceux de directeur général des finances au ministère de la Justice, directeur principal des finances au ministère des ressources naturelles et directeur des finances à l'agence du revenu du Canada.

🎓 Formation

- Baccalauréat en science comptable
- Comptable professionnel agréé

Médias sociaux

